
 

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΑΔΑΜΟΠΟΥΛΟΥ 

ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Α΄ ΑΘΗΝΩΝ 

31 Οκτωβρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων, κ. Νίκη Κεραμέως. 

Θέμα: «Διεκδικήσεις παροχής αξιοπρεπούς εκπαίδευσης στα παιδιά με αναπηρία.» 

Κυρία Υπουργέ, 

Την Τετάρτη 26 Οκτωβρίου πραγματοποιήθηκε συγκέντρωση διαμαρτυρίας έξω από 

τη Βουλή από γονείς και εκπαιδευτικούς, οι οποίοι διεκδικούν ένα σχολείο ολόπλευρα 

στελεχωμένο με επιστήμονες, ψυχολόγους, κοινωνικούς λειτουργούς σε αναλογία 

δασκάλων, ειδικών και μαθητών που να μπορεί ολόπλευρα να στηρίζεται το παιδί. 

Σύμφωνα με την Ενωτική Συνδικαλιστική Κίνηση Ατόμων με Αναπηρίες [ΕΣΚ-ΑμεΑ], 

από την εκκίνηση της νέας σχολικής χρονιάς και μόνο στην Αττική 1.000 παιδιά με 

αναπηρίες δεν έχουν περάσει ακόμα την πόρτα του σχολείου τους. Οι λόγοι σύμφωνα 

με την ανακοίνωση της ΕΣΚ-ΑμεΑ η οποία δημοσιεύεται στην ιστοσελίδα της αφορούν 

σε: 

- Μεταφορές των παιδιών με σχολικά δρομολόγια που δεν πραγματοποιούνται. 

- Δρομολόγια που ξεκίνησαν αλλά δε συνεχίζονται διότι δεν συμφέρει τον μεταφορέα. 

- Ύπαρξη κενών στο εκπαιδευτικό προσωπικό που ακόμα καλύπτονται με αναπληρωτές 

στην πλειοψηφία, όπως επίσης και ύπαρξη κενών που δεν πρόκειται ποτέ να 

καλυφθούν.  

- Υφιστάμενα σχολικά κτίρια για παιδιά με αναπηρία τα οποία είναι ακατάλληλα κατά 

κανόνα έως και επικίνδυνα. 

- Εκτός ορίων κατάσταση που έχει δημιουργηθεί για το ΕΝΕΕΓΥΛ στο Περιστέρι, με 

τους γονείς, τα παιδιά και τους εκπαιδευτικούς να βρίσκονται σε απόγνωση.   

- 17 νήπια στο φάσμα του αυτισμού στο 6ο Ειδικό Νηπιαγωγείο Αθήνας βρίσκονται 

χωρίς σχολείο λόγω κορεσμού της υφιστάμενης δομής και μη εύρεσης άλλης στέγης 

έως σήμερα. 

- Μια σειρά σχολεία συνεχίζουν να μένουν στα χαρτιά όπως το ΕΕΕΕΚ Αθηνών και 

Περιστερίου, ειδικά δημοτικά του Βύρωνα και της Νέας Φιλαδέλφειας και όχι μόνο. 

Επιπλέον παρατηρείται το φαινόμενο της λειτουργίας ειδικών σχολείων σε container. 

- Μη ύπαρξη νοσηλευτών σε αρκετά ειδικά σχολεία και στα περισσότερα γενικά 

σχολεία. 

Με βάση την προαναφερόμενη κατάσταση καθίσταται αντιληπτό ότι δικαίως 

πρωτοβάθμια εκπαιδευτικά σωματεία, σύλλογοι γονέων και η Συντονιστική Επιτροπή 
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Αγώνα Αναπήρων διεκδικούν μαζικές προσλήψεις και στελέχωση με μόνιμο 

προσωπικό, ανέγερση νέων σύγχρονων Ειδικών Σχολείων και ουσιαστικά επιστημονικά 

προγράμματα με προοπτική ολόπλευρης προετοιμασίας των παιδιών για την 

τριτοβάθμια εκπαίδευση. Ακολούθως παρατίθενται αναλυτικά οι διεκδικήσεις όπως 

καταγράφονται στην ανακοίνωση της Ενωτικής Συνδικαλιστικής Κίνησης Ατόμων με 

Αναπηρίες. 

- Μαζικές προσλήψεις, στελέχωση με μόνιμο προσωπικό στην ειδική αγωγή 

εκπαιδευτικού, ειδικού επιστημονικού και βοηθητικού προσωπικού, μονιμοποίηση 

όλων των αναπληρωτών και συμβασιούχων 

- Σύγχρονα επιστημονικά αναλυτικά προγράμματα με προοπτική ολόπλευρης 

προετοιμασίας των παιδιών που μπορούν να φοιτήσουν στην τριτοβάθμια 

εκπαίδευση αλλά και αυτών που δεν μπορούν, μέσα από σύγχρονα προγράμματα 

επαγγελματικής εκπαίδευσης. Με ευθύνη του κράτους να εντάσσονται στην 

παραγωγή. 

- Με ευθύνη της κυβέρνησης να βρεθεί άμεση λύση για να ξεκινήσει η σχολική χρονιά 

για τα 1.000 παιδιά στην Αττική και για τα πολλά περισσότερα στην υπόλοιπη Ελλάδα 

που μέχρι και σήμερα είναι εκτός της εκπαιδευτικής διαδικασίας. 

- Νοσηλευτές σε όλα τα σχολεία και ο αριθμός τους να προσαυξάνεται 

συνυπολογίζοντας τον αριθμό των μαθητών του συγκεκριμένου σχολείου με χρόνιες 

παθήσεις όπως ο διαβήτης.  

- Στελέχωση όλων των σχολικών μονάδων με ειδικότητες όπως εργοθεραπευτές, 

λογοθεραπευτές κλπ. ούτως ώστε στα πλαίσια του σχολικού ωραρίου οι μαθητές της 

ειδικής αγωγής να πραγματοποιούν όλες τις θεραπείες τους. Ταυτόχρονα όλες οι 

σχολικές μονάδες γενικής και ειδικής εκπαίδευσης να στελεχώνονται με κοινωνικούς 

λειτουργούς, κοινωνιολόγους, ψυχολόγους ανάλογα με τον αριθμό των μαθητών κάθε 

σχολικής μονάδας. 

- Άμεση μεταφορά των ειδικών σχολείων που λειτουργούν σε επικίνδυνα κτίρια όπως 

στην ΕΛΕΠΑΠ, ΕΝΕΕΓΥΛ Περιστερίου, 10ο Αθηνών, 6ο Αθηνών, πολλαπλά αναπήρων 

Αιγάλεω, αλλά και αυτά της Μυτιλήνης, Ηρακλείου και Σητείας που λειτουργούν σε 

container σε ασφαλή κτίρια που θα διαμορφωθούν με ευθύνη του δημοσίου μέχρι να 

ανεγερθούν νέα σύγχρονα σχολικά κτίρια. 

- Γενναίο πρόγραμμα ανέγερσης νέων, σύγχρονων ειδικών σχολείων για την 

αντικατάσταση των ακατάλληλων και την αραίωση του μαθητικού πληθυσμού γιατί 

όλα τα ειδικά σχολεία είναι υπεράριθμα.  

- Να προχωρήσουν άμεσα οι εργασίες για την προσωρινή στέγαση και ανέγερση των 

σχολείων του ΕΕΕΕΚ Αθήνας και Περιστερίου που μέχρι και σήμερα παραμένουν στα 

χαρτιά. 



- Αποφασιστική αύξηση των πιστώσεων για όλες τις σχολικές επιτροπές ειδικών και 

γενικών σχολείων, για να μη μείνει κανένα σχολείο χωρίς θέρμανση και να μη 

μειωθούν οι μέρες και ώρες φοίτησης των παιδιών.  

- Δωρεάν σχολικά γεύματα για όλα τα παιδιά χωρίς καμία εξαίρεση των ειδικών και 

γενικών σχολείων. 

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάται η κ. Υπουργός: 

- Προτίθεστε να λάβετε σοβαρά υπόψη τις διεκδικήσεις της Ενωτικής Συνδικαλιστικής 

Κίνησης Ατόμων με Αναπηρίες ώστε με την κατάρτιση ενός συγκεκριμένου 

χρονοδιαγράμματος να είναι εφικτές άμεσες λύσεις στα διαρθρωτικά προβλήματα της 

Διοίκησης που αντιμετωπίζουν οι μαθητές/-ριες με αναπηρία; 

- Προτίθεστε να παρέμβετε άμεσα ώστε τα παιδιά με αναπηρία που δεν 

παρακολουθούν σχολείο έως σήμερα να είναι εφικτό να το πραγματοποιήσουν, καθώς 

μόνο στην Αττική 1.000 παιδιά με αναπηρίες (και περισσότερα στην υπόλοιπη χώρα) 

δεν έχουν περάσει ακόμα την πόρτα του σχολείου τους; 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

Αγγελική Αδαμοπούλου 

Ανεξάρτητη Βουλευτής Α΄ Αθηνών 

 




